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Starosta Hulína R. Hoza u kostela sv. Václava přivítal 
hulínské rodáky, žijící v Domě pro seniory v Holešově, 

na domácí půdě. Více na str. 5 - 6.

K sváteční mši pod holým nebem u chrášťanské zvonice 
kráčely i děti v hanáckých krojích. Str. 12.

Nové prolézačky ve školce.
Str. 17.

S lékařem je výuka ve škole mnohem zajímavější. 
Doktor Sedlák je jedním z propagátorů bezpečné jízdy 

na kole s přilbou. Více na str. 14.

Krásu krojovaných panenek obdivovali návštěvníci 
knihovny i po hodech. Str. 12 - 13.

Půvabná děvčata, atraktivní kostýmy, hůlky a synchroni-
zovaný pohyb.  Kontrasty na hodech nechyběly.
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EDITORIAL
Vážení čtenáři,
s létem jsme se už nejspíš nadobro rozloučili. A rozloučení to bylo pěkné, vždyť 

„babí léto“ se letos vydařilo. Počasí nám přálo až do prvních podzimních dnů, což jsme 
jen uvítali. Vždyť právě takový čas potřebujeme na dokončení rozdělané práce – zvláště 
revitalizace sídlišť Višňovce a Sadová. Tak pěkné ukončení léta se nám hodilo i při do-
končování nového víceúčelového hřiště za školou a všem nám udělal tento nádherný 
podzimní čas radost i o hodech.

Vraťme se k sídlištím. O tom, jak mění k dobru svou tvář není třeba přesvědčovat. 
Na Sadové nás čekají už jen drobné parkové úpravy s výsadbou stromů, které nebylo 
možné sázet v létě, zbývá ještě plochy zatravnit a vše bude hotovo. Trochu jiná je situace 
na sídlišti Višňovce, kde ve dnech uzávěrky Hulíňanu vrcholilo budování chodníků 
a parkovacích ploch, protože i tady ještě budou pokračovat sadové úpravy. Výsadba některých druhů dřevin a keřů si žádá 
podzimní čas. Všechno by mělo být hotové do konce října, snad jen pár druhů stromů je třeba zasadit až začátkem listopadu.

Nejen sadaři se radují z hezkého podzimu a mírné zimy. Také stavaři je vítají, protože některé stavební práce jsou 
za tuhých mrazů nemožné. Netýká se to jen budovatelů dálnice a rychlostní komunikace, ale i firem, které stavějí objekty 
jako je nová bytovka. O něco méně závislé na počasí budou dokončovací práce na nové policejní stanici. Tam už jsou dnes 
„zabydlení“ řemeslníci, kteří montují topení a dělají rozvody vody a elektroinstalace. Nic nebrání tomu, aby se policisté 
z Kroměříže do svého opětovně zřízeného obvodního oddělení v Hulíně nastěhovali již v průběhu listopadu.

Jsem přesvědčen, že tento můj výčet jen částečně vystihuje to, že se toho v Hulíně letos udělalo hodně. A nejen pokud 
jde o investice, ale i o kulturu. Před mnoha nadšenci z oblasti kultury lze uctivě smeknout. A nemám na mysli jen aktivity 
Kulturního klubu, Městské knihovny, ZUŠ, ale všech dobrovolníků, kteří se umí chopit mnohdy i docela nevděčných úkolů 
souvisejících s organizací takových akcí, jakými jsou například tradiční Svatováclavské hody. A právě u hodů ještě chvíli 
zůstanu. Rád bych touto cestou poděkoval všem jejich organizátorům. Byl to pro ně třídenní maratón, kterému předcházely 
dlouhé dny příprav. Vždyť jen napojit všechny hodovníky čerstvým burčákem, zajistit pestrý kulturní program, naučit ty 
nejmenší děti co i jedinému tanci v pečlivě nažehleném hanáckém kroji... Nejmenší děti, důchodci i rodiče, a to bez ohledu 
na jejich povolání, dokázali vytvořit program, který přitáhl do centra hodového dění stovky lidí ze široka-zdaleka. Letní 
kino přilákalo tentokrát nejen milovníky dechovky nejrůznějších věkových kategorií, ale zejména mladé lidi zaměřené spíše 
na rockovou hudbu, za kterou konečně jednou nemuseli na Grádo. Opět se potvrdilo, že v Hulíně vyrůstá řada mladých 
talentů, že máme ve městě spoustu zanícených a nezištně zainteresovaných tvůrců. Mažoretkami počínaje, moderním 
tancem konče. Smekám před až neuvěřitelnou trpělivostí žen, které zasvěcují do lidových tradicí i ty nejmenší děti, které se 
snad sotva naučily číst. Bylo dojemné pozorovat, jak svým nejmenším tanečníkům našeptávají, na kterou značku se mají 
při tanci postavit. Klukům padaly klobouky a možná nějaká ta slova písničky i trémou děti zapomněly, ale vděčný potlesk 
publika jim rozhodně přidal chuti do dalších zkoušek. A o těch vědí své mladí hudebníci hulínské ZUŠ - Zvonky i dechový 
soubor Morava, která letos v listopadu oslaví krásných pětadvacet let.

Děkuji především hlavním organizátorům, pracovníkům Kulturního klubu Hulín, Městské knihovny, správy majetku 
města a samozřejmě všem účinkujícím. Vyjmenovat všechny nelze, ale nerad bych opomněl ty, kteří se postarali o zdaři-
lou pohádkovou cestu Hulínem. Byla to spousta dobrovolníků, kteří trpělivě vysvětlovali dětem jednotlivé úkoly. Obdivuji ženy, 
které shromáždily a v knihovně instalovaly panenky v lidových krojích Zlínského regionu. Cením si příspěvek dobrovolných 
hasičů kráčejících v čele hodového průvodu i pomoc policistů, kteří zajistili jeho bezpečný přechod od kostela přes náměstí 
až do samého centra hodového dění.

Zajisté budete se mnou souhlasit, když řeknu, že jsme si letos o hodech nastavili laťku hodně vysoko. Budeme mít co 
dělat, abychom ji příští rok nemuseli snižovat. Kéž nám je v tom nápomocen i ten pověstný svatý Petr!

Petr Polák - místostarosta   
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USNESENÍ

z 23. zasedání Zastupitelstva města Hulína, konaného dne 3. září 2009 
v Kulturním klubu v Hulíně

USNESENÍ č. 173/2009
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje zprávu o plnění 
usnesení z 21. a 22. zasedání Zastupitelstva města bez 
připomínek.

USNESENÍ č. 174/2009
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje usnesení Rady 
města Hulína od 25. června 2009 do 20. srpna 2009 bez 
připomínek.

USNESENÍ č. 175/2009
V souladu s ustanovením § 85 písm. a) zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích, ve znění později vydaných předpisů:
a) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje kupní smlouvy 
na prodej části pozemku parc. č. 2821/48 v k.ú. Hulín 
o celkové výměře do 40 m2; 
1/ manželům Jaroslavovi a Marii Jánským, bytem Družba 
1191, Hulín,
2/ manželům Viktorovi a Miladě Nechanickým, bytem 
Družba 1190 Hulín,
3/ Davidovi Simerskému, bytem Družba 1190, Hulín,
4/ manželům Jaroslavovi a Vladimíře Káčerkovým, bytem 
Družba 1190, Hulín, vše za cenu 300 Kč/m2 + úhrada 
nákladů spojených s pořízením geometrického plánu 
a vkladem do katastru nemovitostí a současně pověřuje 
starostu města jejich podpisem;
b) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje smlouvu o bu-
doucí smlouvě o zřízení práva odpovídajícího věcnému 
břemenu na částech pozemků parc. č. 873/1, 2734/1, 
2717/2, 2717/7, vše v k. ú. Hulín s budoucím oprávněným 
E-ON Distribuce, a. s., České Budějovice za cenu 3.560,- Kč 
a současně pověřuje starostu města jejím podpisem;
c) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje prodej bytů 
v domě čp. 135 a 136 na ul. Kostelní v Hulíně stávajícím 
nájemníkům podle přílohy za ceny dle zásad prodeje bytů 

s koeficientem 0,3 a současně pověřuje starostu města 
podpisem kupních smluv;
d) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje Smlouvu o bu-
doucí smlouvě kupní na prodej části domu čp. 105 na části 
pozemku parc. č. st. 137 (pro účely bydlení po změně 
územního plánu) a část pozemku parc. č. 137 (zasta-
věná plocha o výměře cca 113 m2) vše v k.ú. Záhlinice 
s MVDr. Oldřichem a Mgr. Květoslavou Hrouzovými, 
bytem Záhlinice 105, za cenu 1.200.000,- Kč a současně 
pověřuje starostu města jejím podpisem;
e) platnost usnesení v bodech a), b), d) do 31. 12. 2009; 
c) do 31. 3. 2010.

USNESENÍ č. 176/2009
V souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. a) zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění později vydaných 
předpisů:
a) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje záměr rekon-
strukce budovy čp. 24 (muzeum Záhlinice) dle zpracované 
dokumentace a zároveň schvaluje záměr požádat o do-
tační prostředky z ROP NUTS II Střední Morava, případně 
jiných fondů;
b) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje záměr vybu-
dování plynovodu Záhlinice – Chrášťany a pověřuje odbor 
ISM přípravou všech potřebných dokumentů;
c) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje záměr města 
na odkanalizování Záhlinic tlakovou kanalizací s přive-
dením na ČOV Hulín po odsouhlasení projektu a zároveň 
schvaluje záměr požádat o finanční prostředky ze stát-
ního rozpočtu nebo kteréhokoliv dotačního programu. 
Současně ukládá odboru ISM připravit veškeré podklady 
vedoucí k realizaci akce.

USNESENÍ č. 177/2009
a) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje v souladu s ust. 
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§ 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním 
plánování a stavebním řádu (stavební zákon) v platném 
znění, pořízení změny Územního plánu města Hulína dle 
krycího listu č. 01/2009;
b) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje v souladu s ust. 
§ 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním 
plánování a stavebním řádu (stavební zákon) v platném 
znění, pořízení změny Územního plánu města Hulína dle 
krycího listu č. 02/2009.

USNESENÍ č. 178/2009
Zastupitelstvo města Hulína bere na vědomí Informaci 
o hospodaření města Hulína za I. pololetí 2009.

USNESENÍ č. 179/2009
a) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje v souladu 
s ustanovením § 84 odst. 2, písm.b) zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích ve znění později vydaných předpisů a usta-
novení § 16 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových 
pravidlech územních rozpočtů ve znění později vydaných 
předpisů, níže uvedené rozpočtové opatření:
příjmy ze státního rozpočtu 6402 222223.3 t  finanční 
vypořádání – volby 2008

V Hulíně dne 3. září 2009
Mgr. Roman Hoza – starosta

Petr Polák – místostarosta

SENIOŘIPříspěvky na péči se změnami

Počínaje 1. srpnem 2009 vstoupila v platnost novela 
zákona o sociálních službách, která vnáší do současného 
systému několik zásadních změn. Dovolte, abychom vás 
s nimi v tomto a následujících číslech zpravodaje radnice 
Hulíňan postupně seznámili.

ZMĚNY TÝKAJÍCÍ SE ROKU 2009
Nejprve se budeme věnovat změnám, které se 

týkají ještě roku 2009.
Příspěvek na péči pro osoby s nejtěžším postižením 

(stupeň IV):
Od 1. srpna 2009 je v souvislosti se zmíněnou nove-

lou měsíční příspěvek pro osoby s nejtěžším postižením, 
o něž je péče nejnáročnější, zvýšen o tisícikorunu, a to 
z 11 tisíc korun měsíčně na 12 tisíc korun měsíčně.

Letošní změna se týká také vzniku nároku na pří-
spěvek na péči pro děti do 18 let tak, aby na něj dosáhly 
především děti chronicky nemocné (např. diabetes, 
fenylketonurie, celiakie, nádorová onemocnění apod.) 
Novelou se snižuje počet úkonů, které zakládají nárok 
na přiznání příspěvku na péči u dětí do 18 let.

ZMĚNY OD ROKU 2010
Od 1. ledna 2010 se mění pravidla vyplácení pří-

spěvku na péči v I. stupni u dospělých osob. Nově se 
zavádí kombinovaný způsob výplaty. Výše dávky zůstává 
i nadále 2.000,- Kč, avšak nově bude jedna polovina dávky 
vyplacena formou věcného plnění.

Co z novely zákona tedy plyne pro uživatele pří-
spěvku? 

Od tohoto data se bude první polovina dávky vy-
plácet peněžně a druhá polovina formou věcného plnění. 
Věcným plněním se rozumí výplata za pomoci poukázek, 
které budou uplatnitelné pouze u registrovaných posky-
tovatelů služeb sociální péče jako úhrada za péči. V Hulíně 
lze k tomuto účelu využít pečovatelskou službu DECENT 
Hulín, příspěvkovou organizaci.

Paušální uplatnění nepeněžní výplaty by však 
v některých případech mohlo způsobit znevýhodnění 
některých příjemců dávky. Stále totiž může nastat situ-
ace, že v místě, kde člověk žije, nebude vhodná služba 
nebo by mohlo dojít k omezení neformálních způsobů 
péče především ze strany osob blízkých. Pokud k takovým 

Důležitá informace pro příjemce příspěvku na péči
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Z diáře pro zdravotně postižené 

situacím dojde, je rozhodnutí o způsobu poskytování dáv-
ky plně v kompetenci obecního úřadu obce s rozšířenou 
působností. V případě města Hulína je to Městský úřad 
Kroměříž, odbor sociálních věcí.

JAK POŽÁDAT O PŘÍSPĚVEK?
Žadatel o příspěvek bude povinen již při podání 

žádosti uvést, jakým způsobem a kým mu bude nebo již 
je péče poskytována. Pokud tuto informaci ani po výzvě ze 
strany správního orgánu neuvede, nemůže mu vzniknout 
nárok na dávku.

Obecní úřad s rozšířenou působností (v našem 
případě Městský úřad Kroměříž, odbor sociálních věcí) 
tak získává zákonem pravomoc kontrolovat, jak byl 
vyplacený příspěvek použit, zda jej získal buď někdo 
z rodiny, známý nebo společnost zaměřující se na posky-
tování sociálních služeb či speciální lůžkové zdravotnické 
zařízení hospicového typu. Úřad zkontroluje, zda byla 

tato osoba či poskytovatel uveden v žádosti o příspěvek 
na péči či později na úřadě nahlášen jako ten, který 
bude pomoc poskytovat, a rovněž prověří, zda způsob 
poskytování pomoci a její rozsah odpovídá stanovenému 
stupni závislosti.

Obecní úřad obce s rozšířenou působností (Městský 
úřad Kroměříž, odbor sociálních věcí) bude moci provádět 
kontroly využití příspěvku na péči efektivnějším způso-
bem. Je to dáno jednak tím, že novela zavedla přesný 
výčet okolností, které musí být podrobeny kontrole, 
a jednak budou mít pověření pracovníci k dispozici přesný 
výčet činností (z výsledku posouzení lékařskou posudko-
vou službou), ve kterých příjemce dávky vyžaduje pomoc 
či podporu. Kontrola se tedy bude moci zaměřit na to, zda 
je příspěvek využíván za účelem zajištění péče a současně 
na to, zda je péče správně zaměřena.

DECENT Hulín, příspěvková organizace

Občanské sdružení zdravotně postižených a Klub 
SPCCH v Hulíně - týden SPCCH v ČR od 12. do 19. října. 

Členská schůze zdravotně postižených se usku-
tečnila 1. října v sále Kulturního klubu Na programu 
bylo měření tlaku a prezentace ručních prací S. Pálkové 
- vítězky ambilyády 2009. V rámci cyklu „LÉKÁRNA 
POMÁHÁ SENIORŮM“ si vyslechli senioři přednášku 
Pharm. Hrubanové. 

Pozvánka na říjen 2009 
 Společné plavání – Sportcentrum Holešov 13. října - 
odjezd vlakem 14.08 hod. 

 21. října - bezplatné sociálněprávní poradenství pro 
seniory a ZP v klubovně klubu od 9 do 11 hod. Přednáší 
Mgr. L. Pospíšilová 

 Společná tělesná cvičení – 12., 19., 26. vždy od 13.30 
do 14.30 hod. 

 Klubová činnost - každé pondělí od 14.30 hod. 
v Klubovně SPCCH 

 Schůzka výboru - 20. října 2009 
 Kontakt – Po a Čt od 15 do 17 hod. v klubovně

 Kulturního klubu Hulín 

Informace: 
www.hulin.cz a e-mail: OSzdravpost@seznam.cz.

ZDRAVOTNĚ 
POSTIŽENÉ

Z DIÁŘE pro
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Splněný vánoční slib

V to slunečné úterý 22. září 2009 splnil staros-
ta Hulína Roman Hoza svůj vánoční slib, který dal hu-
línským obyvatelům Centra pro seniory v Holešově. 
Představitelům domova tehdy slíbil, že hulínské klienty 
odvezou Volkswagenem MěÚ Hulín do jejich rodného 
Hulína, aby se podívali, jak se to jejich město za léta, kdy 
už v něm nebydlí, změnilo.

Před vchodem do seniorského domu v Holešově 
zastavil přesně v devět bílý mikrobus. Za volantem seděl 
vedoucí investičně správního odboru MěÚ Zdeněk Váňa 
a s ním přijel i vedoucí sociálního odboru Ladislav Zavadil. 
Babičky a dědečkové začali u laviček před domovem tvořit 
hloučky a něco si špitali. Pak se ve dveřích centra objevila 
jeho ředitelka paní Bozděchová spolu s ošetřovatelkou 
a další pracovnicí Pavlou Polákovou, která trpělivě po-
máhala těžko se pohybujícím babičkám sejít po schodech. 
Přišli nakonec jen čtyři. Na výlet do Hulína se jich těšilo 
mnohem víc, jeden z nich se jej nakonec žel ani nedožil, 
a dalším zájemcům se do toho vytouženého rána zdravotní 
stav natolik zhoršil, že jim lékař cestu nedoporučil.

„Výlet seniorů zorganizoval náš odbor sociální 
a školský MěÚ v Hulíně ve spolupráci s vedením centra 
pro seniory v Holešově. Spolu s pečovatelkou se nakonec 
usadili v našem Volkswagenu Transporter a krátce po de-
váté se vydali na cestu z Holešova do Hulína,“ řekl vedoucí 
sociálního odboru L. Zavadil. 

Zdeněk Váňa nejen mikrobus řídil, ale své pasažéry 
během cesty fundovaně informoval o místech, kterými 
projížděli, a o investičních akcích, které byly ve městě 
provedeny v posledních letech. „Všichni odvážlivci, kteří 
se přes své značné zdravotní problémy vydali na tuto 
vyjížďku, sledovali se zájmem odborný výklad a zavzpo-
mínali na roky prožité v jejich rodném Hulíně, Záhlinicích 
i Chrášťanech,“ upřesnil Ladislav Zavadil.

Zdeněk Váňa si promítá, kudy své pasažéry toho 
dne provedl: „Zastavil jsem jim nejdříve před Hulínem, 
na místě, kde se intenzivně staví dálnice,“ řekl neskrý-
vajíc dojetí nad tím, jak tito staří lidé prožívají každý 
okamžik svého výletu. „V rámci okružní jízdy se podívali 

nejen na ohromný pracovní ruch při výstavbě dálnice D1 
a rychlostní komunikace R55 u Hulína, ale projeli také 
revitalizovaná sídliště Višňovce, pak nově rekonstruovanou 
Sadovou, zastavil jsem i ve středu města na náměstí a za-
jeli jsme ke koupališti i kulturnímu klubu. Podívali se také 
na právě probíhající výstavbu bytového domu u bývalého 
Unitexu, na sídliště Družba a zajeli jsme si i k novému 
Domu s pečovatelskou službou na Nábřeží, který město 
postavilo s přispěním ČSČK.“

Někteří mlčky a s údivem jen pozorovali všechny 
ty změny, ke kterým došlo, jiní se vyptávali na to či ono. 
Zajímali se dokonce i o stav základní a mateřské školy, hřišť 
a zdravotního střediska s jeho nově upraveným okolím.

„Na hřbitově jsem přistavil mikrobus těsně u vchodu, 
ale lidé s francouzskými holemi, kteří do auta sotva nastou-
pili, se bránili dalšímu možnému nastupování,“ vzpomíná 
Z. Váňa s L. Zavadilem. „Proto si o tomto pietním místě, kde 
má většina z nich uloženy ostatky svých blízkých, nechali 
jen povyprávět. Strastiplné vystupování si výletníci dovolili 
pouze u kostela sv. Václava, kterým je provedla a poskytla 
také kompletní a vyčerpávající výklad paní kostelnice.“
V lavicích kostela si chvilku odpočinuli a zatímco se rozhlíželi 
po důvěrně známých místech, přišel je přivítat i starosta 

Obyvatelé domu pro seniory v Holešově pocházející z Hulína, tři Marie – Tobolíková, Trávničková a Vlčková a Lubomír Chytil, se spolu s ošetřovatelkou Ludmilou Chybovou vypravili na výlet do Hulína.   
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Hulína Roman Hoza. Povídali si, vzpomínali, vyptávali 
se jej na ty, kteří jim uvízli v paměti... A s Mgr. Romanem 
Hozou se nakonec na památku i vyfotografovali.

„Poté naši hosté opět, ač s obtížemi, nastoupili do mi-
krobusu a zavezl jsem je ještě do místních částí Hulína 
- do Záhlinic a Chrášťan. Zajeli jsme až k chrášťanskému 
hřbitovu a kapličce, odkud opět spatřili staveniště rych-
lostní komunikace. Jeden z cestovatelů z Chrášťan pochází 
a hodně se podivoval nad tím, že do jeho rodné obce povede 
silnice tunelem, jehož ústí je jen několik desítek metrů 
od hřbitovní brány,“ řekl nám o dojemném výletě hulín-
ských seniorů do jejich rodného města Zdeněk Váňa.

Zde je vedoucí odboru sociálního a školského 
RNDr. Ladislav Zavadil na rozloučenou obdařil taškou, 
v níž bylo nejen ovoce na posilnění, ale i upomínkové 
předměty jako dar města. Ve zdraví a spokojeni dorazili 
krátce před polednem zpět do Holešova.

Tam už je obklopili zbývající obyvatelé, kteří se 
ještě dlouho vyptávali na dojmy, jaké si ze svého rodného 
Hulína přivezli. Možná si o tom výletě povídají dodnes, 
vždyť jedna z výletnic se svěřila, že tam doma už nebyla 
celých šestnáct let. „Jsme vděční, že nám to naše město 
umožnilo,“ řekla po návratu. Škoda jen, že nemohli s námi 
jet všichni, kteří se na tu cestu tolik těšili,“ dodala.

Snad někdy příště. Popřejme jim proto ještě hodně 
zdraví.

Alžběta Škarpichová

Kostelnice je zavedla k nejvzácnější hulínské památce 
– k Románskému portálu.
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Půl sta seniorů bude mít bezpečnostní zámky

Akademie třetího věku už zahájila akademický rok

Instalace bezpečnostních zámků, 
kterou v rámci projektu podporovaného 
Krajským úřadem Zlín zajišťuje sociální 
odbor Městského úřadu Hulín, v těchto 
dnech vrcholí. Do uzávěrky Hulíňanu bylo 
nainstalováno seniorům v jejich obydlích už 
35 bezpečnostních zámků, dalších patnáct 
adeptů na tuto službu prozatím čeká.

„Službu jsme poskytli všem obyvate-
lům obou domů s pečovatelskou službou 
jak v Kostelní ulici, tak na Nábřeží v Hulíně, 
a také všem těm starším spoluobčanům, 
kteří reagovali na naši výzvu a požádali 
o ni,“ řekla pracovnice sociálního odboru 
Jiřina Floriánová. „Vesměs jde o osamocené 
lidi žijící na frekventovaných místech města, v blízkosti 
supermarketu, autobusových zastávek, nebo žijících 
v okrajových částech Hulína. Právě tito se obvykle stávají 
terčem útoků nejrůznějších podvodníků či asociálních 
živlů. Je v našem zájmu hulínské seniory proti takovým 
útokům chránit, a proto také vznikl tento projekt.“

Součástí instalace bezpečnostních zámků je ná-
lepka, kterou si nechali přilepit uvnitř svých obydlí 
na vchodové dveře. Jsou na ní nejdůležitější telefonní 
čísla, na která mohou senioři telefonovat v případě, že 
se octnou v nouzi. 

(aš)

Bezpečnostní zámky vnesou 
do života seniorů více klidu.

Otevírat cizím dveře bez řetízku 
bylo riskantní.

V Městské knihovně se ve středu 16. září sešlo 
patnáct seniorů, kteří se rozhodli absolvovat studium 
na Akademii třetího věku v Hulíně. Iniciátorky projek-
tu, pracovnice Městské knihovny Jarmila Zakravačová 
a referentka odboru sociálních věcí a školství MěÚ Jiřina 
Floriánová přivítaly posluchače letošního školního roku, 
který je prvním v historii Hulína. Mezi frekventanty stu-
dia jsou dokonce i dva „přespolní“ studenti, manželská 
dvojice z Bystřice pod Hostýnem.

V úvodní přednášce proběhl zápis do akademie, 
a protože Akademie třetího věku nemá tak přísné učební 
osnovy jako ty školy, které už mají její frekventanti 
za sebou, zahajovací přednáška se nesla v duchu diskuse První setkání v knihovně zahájilo učební rok seniorů.
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o tématech, která by je zajímala. Shodli se na tom, že 
první přednáška, která se uskuteční 14. října v knihovně, 
bude věnovaná oboru práva. Posluchači Akademie 3. 
věku se seznámí s tak užitečnými úkony, jako je na-
příklad sepsání závěti, darovací smlouvy, případně její 
zrušení, problematika dědického řízení a další. V pořadí 

druhá přednáška bude opět v polovině listopadu (termín 
upřesníme i v Hulíňanu) a tentokrát to bude téma „Život 
Boženy Němcové.“ Přednáška bude spojena s filmo-
vou ukázkou. O dalších tématech budeme informovat 
průběžně.

(as)

DĚNÍ VE MĚSTĚ Dálnice již spojuje Prahu s Kroměříží

KROMĚŘÍŽ (Kraj) – Vrcholní zástupci Zlínského kraje 
v čele s hejtmanem Stanislavem Mišákem se 16. září 
zúčastnili slavnostního otevření nového úseku tuzemské 
nejfrekventovanější dálnice D1. Nový 6,6 km dlouhý 
úsek navazuje na provizorní napojení dálnice na silnici 
u Vrchoslavic za nadjezdem silnice III. třídy a odtud 
směřuje jižně přilehlou krajinou.

Nový dálniční úsek značně uleví obyvatelům obcí 
Stříbrnice a Křenovice, kteří již nebudou v takové míře 
vystavováni hluku a exhalaci výfukových plynů pochá-
zejících zejména od projíždějících kamionů. Otevření 
tohoto úseku řidičům usnadní a zároveň zpříjemní ces-
tování a od čtvrtečního rána zde mohou všichni moto-
risté bezpečněji a pohodlněji cestovat až do Kroměříže. 

„Otevřením nového úseku je Kroměříž napojena na dál-
nici a strategický význam této stavby se projeví i v dalších 
letech, kdy dojde k dokončení úseku Hulín – Skalka 
a dálniční síť povede až do Otrokovic,“ potvrdil význam 
celé akce hejtman Stanislav Mišák. 

Investorem nového dálničního úseku stavby 0134.1 
Mořice – Kojetín II. etapa je Ředitelství silnic a dálnic 
ČR, které nový dálniční úsek budovalo od listopadu 
2006. Stavbu projektoval HBN Projekt a stavební práce 
zabezpečovaly společnosti Skanska DS, Dálniční stavby 
Praha a Eurovia. Investiční náklady činily 2,180 miliardy 
korun, přičemž jen v letošním roce se prostavělo 869 
milionů korun, z nichž 319 milionů korun poskytl Fond 
soudržnosti. 

Měření hustoty provozu v Hulíně

Dne 9. 9. 2009 provedlo Město Hulín měření 
projíždějících vozidel náměstím města Hulína. V čase 
od šesté hodiny ranní do osmnácté hodiny večerní 
byla spočítána všechna vozidla projíždějící náměs-
tím v obou směrech a rozdělena do tří kategorií: ná-
kladní automobily, dodávky a osobní automobily. 
Nejhustější provoz byl mezi 7 až 9 hod.a poté mezi 14 
a 16 hod. Oba směry se od sebe nijak zvlášť neliší, avšak 
ráno je více aut ve směru na Kroměříž a navečer spíše 
v opačném směru. Celkový počet se liší jen o 200 aut. 
Za 12 hodin projelo náměstím Míru v obou smě-
rech celkem 19 650 vozidel. Předpokládaný odhad 
25 000 vozidel za den není tedy daleko od skuteč-

nosti. Není bez zajímavosti, že pro tento počet vozi-
del bývají normovány čtyřproudové komunikace. 
Závěrem ještě připomeňme, že do sčítání nemohl být 
zahrnut směr Holešov - Otrokovice, protože vozidla ne-
projíždějí hulínským náměstím.

...hustota
provozu
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Bezdrátový rozhlas

Vedle školní družiny vyrostla lezecká stěna

Již v minulém roce radnice koupila novou rozhla-
sovou ústřednu se záměrem, že město nutně potře-
buje rekonstrukci vyrozumívacího a varovného systé-
mu. Zejména v místních částech Hulína, v Záhlinicích 
a Chrášťanech, byl rozhlas v dezolátním stavu, takže 
už nebylo možné z technických důvodů toto zařízení 
nadále provozovat.

Po instalaci nové ústředny jsme přistoupili k vý-
měně klasických drátových rozhlasových amplionů 
za bezdrátové, dálkově ovládané ampliony. Vzhledem 
k finanční náročnosti celé akce není možné tento systém 
budovat celoplošně a najednou, ale bude se instalovat 
postupně. 

Nové reproduktory byly nejdříve osazeny v okrajo-
vých částech města a v Záhlinicích a Chrášťanech, čímž 
byla v srpnu dokončena druhá etapa této akce za 500 tisíc 

korun. Zlínský kraj Hulínu poskytl dotaci ve výši 300 tisíc 
korun, takže z městské pokladny jsme vynaložili 200 tisíc 
korun. Bez pomoci Zlínského kraje by se instalace nového 
systému městského rozhlasu nejenže časově oddálila, ale 
i značně prodražila.

Mimo vyrozumívacího a varovného systému bude 
mít tato akce i další pozitivní dopad - z jednotlivých slou-
pů veřejného osvětlení zmizí drátové vedení. Nemluvě 
o podstatném zvýšení kvality přenosu vysílání.

„Předpokládáme, že se bude pokračovat v rekon-
strukci systému i v následujících letech tak, aby bez-
drátový městský rozhlas postupně pokryl celé území 
města.,“ řekl Hulíňanu vedoucí investičně správního 
odboru Zdeněk Váňa. 

Měření provedly praktikantky ze středních a vy-
sokých škol. 

V těchto dnech se hulínské děti dočkaly další mož-
nosti smysluplně prožít volné chvíle. Nedaleko budovy 
školní družiny, těsně za hranicí školního pozemku smě-
rem k řece Rusavě vyrostla lezecká stěna. Jde o investici 
za 455 tis. 432 korun včetně DPH, která bude z větší 
části uhrazena z dotace státu, je z programu prevence 
kriminality Ministerstva vnitra ČR. Státní dotace tedy 
tvoří 74,6 % celkové ceny, spoluúčast města představuje 
25,4 % z této částky.

Jak pro Hulíňan uvedla vedoucí odboru životního 
prostředí MěÚ Ing. Miroslava Dvořáková, velmi pečlivě 
zvažovali, kam lezeckou stěnu umístit. Jako nejvhodnější 
se nakonec jevil pozemek, který je dobře přístupný, pře-
hledný a splňuje potřebu přitáhnout dorůstající děti ze 
stinných zadních částí parku blíže ke světlu. Stěna bude 
navíc součástí hřiště pro starší děti, umístěného v parku 
u základní školy. Do vzdálených cípů parku, které jsou 

ohraničené železniční tratí, se prozatím stahuje riziková 
skupina mládeže, která nedokáže smysluplně naložit se 

Fotografie byla pořízena v době betonování základů.
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svým volným časem, což iniciátory této myšlenky inspi-
rovalo vytvořit i pro ně mnohem lákavější nabídku. 

Výběrové řízení na realizaci díla vyhrála hulínská 
firma KARIM, která začala s přípravnými terénními pra-
cemi v polovině srpna. Dílo bylo dokončeno na přelomu 
září a října. Nutno připomenout, že aby bylo možné začít 
s realizací projektu, trvalo téměř celý jeden rok, než 
se podařilo shromáždit všechny potřebné dokumenty 
k získání státní dotace.

Lezecká stěna bude veřejně přístupná a bude k dis-
pozici hulínským dětem ve věkové skupině od 10 let výše. 

Lezeckou stěnu mohou využít samozřejmě i mladší děti, ale 
z bezpečnostních důvodů pouze v doprovodu dospělých.

Na pozemku přiléhajícím k zóně lezecké stěny bude 
osazen odpadkový koš a 2 lavičky.

Stěna zvaná „Brána“ je kompaktním herním 
prvkem ukotveným k betonovému základu. Je vy-
robena z laminátu, je vysoká 3 metry se základnou 
o rozměrech 4,25 m x 1,65 m a kolem ní se bude 
nacházet dopadová zóna z pryžových dlaždic o půdo-
rysu 10,45 m x 7,05 m, které by měly minimalizovat 
možnost úrazu při pádu.

Sportovní areál Hulín doznává dalších změn

Nové hřiště je již v provozu

Vzhledem k vybavenosti sportovního areálu lehkoat-
letickými prvky a vzniku lehkoatletického oddílu v Hulíně 
bylo potřeba zajistit zázemí pro sportovce. Proto se zástupci 
města rozhodli, že zrekonstruují správní budovu, v níž 
budou nově vzniklé prostory sloužit zejména ke zkvalitnění 
lehkoatletické přípravy. Vzniknou tu nové prostory nejen 
pro samotné sportovce, ale i pro provozovatele, který tím 
získá skladovací prostor pro lehkoatletické nářadí. Mělo by 
dojít také ke zkvalitnění zázemí pro fotbalisty.

Celá rekonstrukce správní budovy přijde na přibližně 
900 tisíc korun. Zlínský kraj městu na tuto akcii přispěl 
částkou 300 tisíc korun. 

S rekonstrukcí se započalo v září s tím, že by měla 
být dokončena do konce října.

Město Hulín získalo ze státního rozpočtu dotaci 
ve výši 2 a půl milionu korun na vybudování víceúče-
lového hřiště. Jako lokalita bylo vybráno stávající hřiště 
v městském parku za školou, kde za dva měsíce, v srpnu 
a září, vyrostlo zcela nové, moderní sportovní zařízení 
odpovídající úrovni sportovišť současnosti.

Na rozloze 40 x 20 metrů byla vytvořena plocha, jež 
je pokryta umělým povrchem značky CONIPUR podobná 
v minulosti používanému tartanu. Na hřišti je možné 
provozovat hned několik sportů od malé kopané přes vo-
lejbal, nohejbal, tenis, házenou až po streetball. Navzdory 
tomu, že nově vybudované hřiště je obehnáno kvalitním Víceúčelové hřiště za školou je už v permanenci.
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SVATOVÁCLAVSKÉ HODY 2009 VE FOTOGRAFII

Tábořiště Římanů u Kulturního klubu.

Chutná vám ten koláč? Tak mu dejte bod!

Hanačka v přátelském rozhovoru se starostou.

Pohled na přítele krkavce zblízka.

Jak se strojily Hanačky? Oblékání začíná.



Hulíňan     10/2009OBRAZEM
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Hodový jarmark. Přijelo přes sedmdesát stánkařů s klasickými perníky, medovinou, frgály a hračkami, klobáskami 
i voňavými dobrotami... Ale byla i exotika – peruánská kapela. Krásně hráli a zpívali. 

Hulíňáček. Co je malé, to je milé. A o trochu větší děvčata tvořila hudební doprovod. Oficiální zahájení hodů 
patřilo právě jim. 

Pohádkové bytosti byly na každém kroku a dětem 
rozdávaly účastnické body.

Malování na obličej vydrželo i do druhého dne. 
Kdo ses takovou krásou večer myl? 
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Po dopoledním vystoupení Moravy rozezpívali 
publikum Hulíňané.

...až roztančili mnohé diváky. A nejen ty malé. 
Tančili i dříve narození.

Přijeli se na ně podívat fanoušci zdaleka i zblízka. 
A oni hráli naplno...

Vypravěč Franta Uher z Lanžhota zabrousil i mezi diváky. Když chtěl dát vítězkám certifikát Nejlepšího hodového koláče, 
nepřišly. Předal jej proto symbolicky zpěvačce Hance Mokrošové.
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Koupaliště v létě nezahálelo

Chcete se ubránit chřipce? Je čas nechat se očkovat

oplocením, bezplatný přístup na něj má kterýkoliv občan 
Hulína. Jeho povinností je ovšem seznámit se s provoz-
ním řádem, který je už dnes stanovený a zpřístupněný 
veřejnosti přímo na místě. Ten jednoznačně určuje pod-
mínky pro užívání tohoto veřejného sportoviště.

Po dlouhé úvaze se radnice rozhodla, že sportovní 
hřiště bude přiděleno SAH Hulín, který bude zajišťovat 
jeho provoz. Přístup je umožněn veškeré veřejnosti po re-
zervaci na číslech telefonů, která jsou uvedena na místě 
v provozním řádu hřiště.

Správci tohoto zařízení budou dle požadavků uživa-
telů instalovat i jednotlivá zařízení jako kůly na volejbal, 
nohejbal a tenis a sítě.

Hřiště je v provozu od 18. září s tím, že hned první 
víkend ukázal velký zájem občanů.

 
Celý areál bude nově propojen dlážděnými chodníky 

až k tělocvičně Základní školy.
Užívání tohoto sportoviště je pro veřejnost bez 

poplatku.

Provoz koupaliště začal letos 14. června a ukončen 
byl 2. září. Za toto období jej navštívilo 15 753 dospělých 
a 7 214 dětí. Celkem to činí 23 346 návštěvníků, což lze 
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MUDr. Martin Sedlák, Ph.D.
praktický lékař pro děti, Hulín

ve spolupráci s Decent Hulín
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V Chrášťanech hodovali

Hulínské hody byly letos nad všechna očekávání

Je dvanáctého září a kolem deváté hodiny vypadají 
Chrášťany ještě trochu ospale. Nebýt židlí a altánku při-
praveného u zvoničky na svatou mši, byl by to byl den jako 
každý jiný. Těsně před desátou se začali trousit svátečně 
oblečení obyvatelé obce i mnozí hosté a usadili se na svých 
místech. Když zazvonil zvon, v doprovodu hulínského 
kněze, ministrantů a dětí v hanáckých krojích jim vyšel 
vstříc i bývalý farář naší farnosti otec Karel Janíček. Ten 
odsloužil i celou sváteční mši a přítomné potěšil nejen 
poděkováním za pozvání, ale i svým upřímným vyznáním, 
že mezi ně přišel po letech ze svého nynějšího působiště 
ve Valašských Kloboukách rád.

Své bývalé farníky z Chrášťan přijel o hodech 

pozdravit P. Karel Janíček.

V závěru hodů si přítomni vyslechli v podání Marie 
Konečné verše Aloise Droběny, někdejšího kronikáře obce, 
kterými se vyznával ze své lásky k domovu:

Náš domov
Dědinka tichá, tak trochu stranou /shonu a ruchu 

dnešního žití, / je všem tak drahou a milovanou / komu 
Bůh určil zde domov míti.

V zeleném věnci zahrad a sadů / růženec domků ko-
lem se vine, / dole mlýn, spíše podoben hradu / poutníku 
zdáli na pozdrav kyne.

Na vsi malá zvonička stojí / zní k práci, budívá zvo-
nečku hlas; / každého provází písničkou svojí / na cestě 
poslední – když dozrál klas…

Do příštích časů, mlhavé dálky / skýtej nám ó Pane 
ochranu všem / od těžkých pohrom, hladu a války / chraň 
naši obec i rodnou zem.

Otec Janíček celebroval sváteční mši.

Letošní Svatováclavské hody se povedly nad všechna 
očekávání. Slunečné dny vytáhly z domu i ty největší zápec-
níky, a tak se najednou zdálo, jakoby měl Hulín o tisíce oby-
vatel více. A že se věru bylo na co dívat! Program byl naplněn 
do poslední tečky a všude vládla výborná atmosféra. 

Slova díků zazněla už v úvodníku místostarosty 
na první straně dnešního Hulíňanu, a tak přidejme už jen 
dovětek: Lidé, kteří dělají svou práci srdcem, dovedou 
těm druhým nadělit mnoho radosti. Letošní hody byly 
plné spokojených chvil. 
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Soubor Hulíňáček, který pracuje u SVČ, zahajoval 

v letním kině letošní Svatováclavské hody.

Všude se něco dělo a všude se bylo na co dívat. 
Zážitkem nebyla jen vystoupení hudebníků, tanečníků 
a skupin, ale také amatérská vystoupení dobrovolníků, 
kteří se ochotně převlékli do nápaditých kostýmů, aby 
pobavili ty nejmenší. Loupežníci a čerti některé děti pěkně 
vystrašili, ale odměnou jim bylo poté vše, co v letním kině 
a všude kolem něj mohly zažít. Snad nejobléhanějšími (ne-
počítaje kolotoče a stánky se sladkostmi) byly mladé ženy, 
které naše ratolesti dovedly pěkně zmalovat. Malování 
na obličeje opravdu vydrželo. Kdo by se toho večera či 
dokonce ráno umýval? Ještě i na druhý den jsme potkávali 
holčičky a kluky s pomalovanýma tvářema.

  „Zmalovaní“ byli i někteří tatínci. Vždyť burčák se 
čepoval na každém rohu a sluníčko věru pěkně hřálo…

Říkáte, že jste nebyli na vernisáži výstavy krojova-
ných panenek v hulínské knihovně? Máte škodu! Nejenže 
jste se mohli stát členy poroty hodnotící nejlepší hanácké 
hodové koláče, ale jste se mohli úplně zblízka podívat, 
jak paní Malošíková navléká do hanáckého kroje ženu 

„krev a mlíko“ – Irenku Janů. Spodničky, sukně, fjertu-
chu i rukávce, krajkovaný límeček notně naškrobený, 
pentle… a nakonec ještě zavázat šátek. To už chtělo 
notnou dávku trpělivosti a dovednosti. Připomeňme si 
letošní Svatováclavské hody takové, jak jsme je zachytili 
fotoobjektivem uvnitř tohoto čísla Hulíňanu.

SPOLEČNOST

V uplynulém měsíci jsme se rozloučili s těmito našimi 
spoluobčany:

Pavla Turková 
Vladislav Zapletal  (1932)
Stanislav Šturza  (1933)
Jaroslav Čech  (1949)
Hana Pospěchová  (1956)
Josef Slovák  (1942)
Stanislav Foltýn  (1919)
Jaroslav Pecháček (1922)

Opustili nás
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SPOLEČNOST

Vzpomeňte s námi

Vzpomeňte spolu s námi na 
JANA HEJTMANA,

který by 15. září oslavil své 
osmdesáté narozeniny.

Manželka Irma Hejtmanová 
a dcera Zuzana.

ŠKOLA Evropský den bez aut 

V pondělí si žáci I. a II. stupně naší školy připomněli 
v projektovém vyučování Evropský den bez aut. Tento den 
je součástí „Evropského týdne mobility“, který proběhl 
ve dnech 16. - 22. 9. 2009. Do kampaně je zapojeno mnoho 
měst a obcí. Den bez aut se v ČR konal už poosmé. 

Kampaň je zaměřena proti klimatickým změnám. 
Města a obce v ní usilují o zlepšení kvality ovzduší, zajištění 
bezpečné hromadné dopravy, vybudování klidových zón 
pro setkávání, cyklostezky atd. Kampaně se mohou účastnit 
i jednotlivci. Proto se k ní letos přidali i žáci naší školy. 

V hodinách vyučující připravili zajímavé činnosti, 
soutěže, luštění, besedy, výpočty, statistiky, výklady atd. 
Přednášet jim o úrazech a první pomoci přišel také jejich dět-
ský lékař MUDr. Martin Sedlák, který ke své přednášce využil 
interaktivní tabule a předváděl praktické ukázky s moder-
ními pomůckami. Žáci si připomněli také pokračující projekt 
„Na kolo jen s přilbou,“ který s 22. 9. 2009 také souvisí. 
Kolo + přilba + vlastní pohon = lepší než automobil.

Den bez aut byl velmi zdařilou akcí i z pohledu pá-
ťáků. V pátých třídách proběhl projekt motivován touto 
akcí tak, že žáci ve skupinách plnili zábavnou formou 
úkoly spojené s touto tématikou. Součástí projektu byla 
i již zmíněna beseda pana doktora, který je také členem 
záchranné služby. Na promítaných obrázcích mohly děti 
názorně vidět, co se stane, když nebudou jezdit na kole 
s přilbou a nebudou dodržovat pravidla silničního pro-
vozu. Na figuríně si mohly samy vyzkoušet zásady první 
pomoci, jako například umělé dýchání a masáž srdce.
Projekt pak pokračoval prací v terénu, kde žáci sledovali 
hustotu silničního provozu v době dopolední mezi osmou 
až dvanáctou hodinou. Při tomto pozorování zjistili, že 
během hodiny projede Hulínem přibližně 500 osobních 
aut a 200 aut nákladních. Zjištěné výsledky jsou alarmu-
jící, a tak i naši žáci doufají, že po otevření dálnice, která 
se buduje v okolí Hulína, bude dopravní provoz v našem 
městě mnohem klidnější.

Podzimní rovnodennost ve škole

Třiadvacátého září začal podzim. Je to den pod-
zimní rovnodennosti. Žáci 2. A pod vedením třídní 
učitelky a praktikantky VŠ pomocí různých forem a me-
tod vyučovacího procesu získávali informace k tomuto 
dni a poznávali přírodní zákonitosti. Učili se metodou 

„Psaním a čtením ke kritickému myšlení“ sami přicházet 
na vědomosti a znalosti z Prvouky 2. ročníku a hravou 
formou se díky tomu Prvouka prolínala všemi ostatními 
předměty. Projektové vyučování bylo zakončeno návště-
vou místní moštárny.
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Zdařilá společná akce školy a SVČ

Během měsíce září proběhla ve spolupráci se SVČ 
velmi zdařilá akce pod názvem „Keramické dílničky“. Žáci 
druhých až pátých ročníků si v keramické dílně vyrobili 
vlastníma rukama svůj výrobek a vyzkoušeli si točit 
na hrnčířském kruhu.

Obeznámili se s kroužky, které mohou navštěvovat 
na SVČ, a na závěr si zkusili zatančit na tanečním koberci 
a zahrát suchý lední hokej.

Pracovat na hrnčířském kruhu není tak jednoduché... >

ZUŠ

Naše Morava oslaví krásných pětadvacet let
Dechový orchestr Morava v listopadu oslaví své vý-

znamné jubileum – pětadvacet let existence. Čtvrtstoletí, 
které - jak řekla ředitelka ZUŠ Emilie Šimordová - je úzce 
spjato s jejím působením na hulínské ZUŠ.

 „První krůčky tohoto souboru jsem sledovala jako 
učitelka a od roku 1985 jsem jako ředitelka školy prožívala 

postupný muzikantský růst tohoto tělesa. Vybavuje se 
mi řada vzpomínek na mladé muzikanty a dva skvělé 
tvůrčí dirigenty. 

Hudbou zapálený a důsledný Václav Smola věnoval 
práci s mladými hudebníky spoustu času a úsilí. Pod jeho 
vedením se soubor vypracoval ke skvělým výsledkům 
a prezentoval školu i město doma i v zahraničí,“ napsala 
v úvodním slovu jubilejného almanachu ředitelka ZUŠ 
a zavzpomínala na krásné chvíle prožité s členy orchestru 
i všemi, kteří se pohybovali v jeho blízkosti. „Moc ráda 
vzpomínám na  společně prožitá soustředění, koncerty 
a zájezdy, které byly plné zážitků a emocí. Velkou oporou 
a pomocí mladým muzikantům byl skvěle sehraný reali-
zační tým složený převážně z řad rodičů.“

Novou generaci členů orchestru svým příchodem 
obohatil učitel ZUŠ Petr Voříšek, který se po zesnulém 
kapelníkovi a pedagogovi v jedné osobě Václavu Smolovi 
zhostil své úlohy dirigenta a pedagoga školy tak, jak by si to 
jeho předchůdce určitě přál. Vždyť ovace, kterým se Moravě 
dostává dnes doma i v zahraničí, jsou toho důkazem.

DS Morava ZUŠ Hulín – pětadvacetiletá oslavenkyně.
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ZUŠ
„Zvu tě, čtenáři příštích řádků, ke vzpomínkám  spo-

lečným i osobním tak, jak je přinášely události při zrodu 
dětské kapely, dechového souboru (DS) při LŠU v Hulíně,“ 
napsala v úvodu almanachu nazvaného „Morava, má 
láska pětadvacetiletá“ jeho autorka Věra Gremlicová. 
„Ke vzpomínkám, jak je utvářel život v kapele, jak vznikal 
kompaktní celek souboru, s kolika význačnými osobnost-
mi jsme se za ta léta setkali, jak se cestovalo a koncer-
tovalo doma i v zahraničí, jak rodiče malých muzikantů 
vytvořili realizační tým, jež byl zázemím i sponzorem.“ 

Autorka almanachu Věra Gremlicová jako dlouholetá spo-
lupracovnice Moravy v roli konferancierky souboru svou 
pozvánku čtenáři ukončila slovy: „Celým vzpomínáním se 
vine jako červená stužka jméno člověka, jež tento příběh 
začal psát - jméno Václava Smoly, bývalého vojenského 
hudebníka, pedagoga, skladatele a kapelníka.“

     Více se dočtete v brožuře, která se v těchto dnech 
připravuje do tisku. Přijďte si poslechnout tu dnešní 
Moravu a její hosty! Slavnostní koncert se uskuteční  
v neděli 8. listopadu.

DRUŽINA Návštěva záchranné služby

Jedenácté září je den, kdy si připomínáme Den 
první pomoci. Nechali jsme se inspirovat a pozvali k nám 
kroměřížskou záchrannou službu. Přivítali jsme zdravotní 
sestru Bartůškovou a řidiče sanitky Sukovitého. V úvodu 
jsme si vyslechli zajímavé povídání o tom, jak poskytnout 
první pomoc a kdy se obrátit pro pomoc na záchranou 

službu. Názorně nám ukázali, jaké přístroje pro zjištění 
stavu pacienta mají k dispozici v sanitce. Samy děti 
si mohly vyzkoušet nafukovací přenosné lehátko pro 
znehybnění těla aj. Samozřejmě, že dostaly také pro-
stor na dotazy. Paní Bartůšková ochotně odpovídala 
na všechny otázky. Vždyť je přeci důležité znát tuto 
problematiku již od raného dětství, neboť se můžeme 
kdykoliv stát svědky úrazu a pomoci tak druhému. Ať jen 
vytočením toho kouzelného čísla 155, nebo poskytnutím 
základní pomoci. 

Poté si mohly děti prohlédnout interiér sanitky. 
Zážitek to byl opravdu ohromující. Na druhou stranu, 
popřejme si radši, ať tento dopravní prostředek nemusí 
nikdo z nás nikdy potřebovat. Na závěr jsme naší vzácné 
návštěvě popřáli co nejméně nemocných či zraněných 
pacientů a poděkovali jim za to, že si pro nás našli čas 
a že tu pro nás jsou, kdykoliv to potřebujeme. 

Netradiční olympiáda

Připravili jsme si pro děti olympiádu v netradič-
ních soutěžích. Tak jako každé hry měla řádné zahájení 
a na konci i sladkou tečku. Všichni soutěžící si měli mož-
nost vybrat z řady zajímavých disciplín - skákání v pytli, 
hod gumovou holínkou na cíl, přetahovaná či převlékaná. 

Mezi ty nejatraktivnější patřilo zdolávání obav z prolézání 
strachového pytle. Tuto disciplínu si děti nakonec s chutí 
zopakovaly hned několikrát. Náladu nám nezkazilo ani 
trošku chladnější počasí a hlavně - všichni zúčastnění 
byli vítězové.
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DRUŽINA

Škola v přírodě  

Spolupráce s rodiči

Školy v přírodě se již kluci a holky nemohli dočkat, neboť je vždy plná očekávání nového kamarádství či utužování 
kolektivu. Usměvavé tváře dětí, připravená zavazadla, maminky a tatínkové – to vše patřilo k úternímu ránu, kdy téměř 
60 dětí odjelo do HIPOCENTRA v Koryčanech, aby zde s učitelkami a vychovatelkami poznaly venkovský život. Vždyť plné 
stáje koní, psi, kočky a další pobíhající domácí zvířectvo - to vše na nás po dobu celého pobytu dýchalo atmosféru pohody 
a klidu. Naplánovali jsme výlet na nedaleký Cimburk a obdivovali tak krásy přírody. Občas jsme si procvičili počítáním 
talířů k obědu matematiku a psaním pohlednic pravopis. Týden naplněný soutěžemi, jízdou na koních a pobytem 
ve stájích uběhl rychle. Všichni jsme se loučili s překrásným prostředím se slovy AHOJ A ZASE NĚKDY PŘÍŠTĚ…

ŠKOLKAPoděkování firmě KARIM

Děti i učitelky Mateřské školy děkují firmě KARIM 
za sponzorský dar, který rozšířil herní mobiliář na našich 
zahradách.

Tento dar nám udělal velkou radost, protože v dnešní 
době počítačů, DVD a PC her se děti stále méně pohybují. 

Díky prolézačkám, basketbalovým košům a ostatnímu 
mobiliáři se mohou více zdokonalovat ve svých pohybových 
dovednostech a zvyšovat svou zdatnost. Není tajemstvím, 
že děti, které mají možnost hrát si a skákat, jak je v jejich 
přirozenosti, jsou také mnohem odolnější vůči nemocem.

V září proběhly celkem tři informativní zahajovací 
schůzky s rodiči. Na pracovišti Družba se sešli rodiče s uči-
telkami MŠ 22. 9., na pracovišti Eduarda Světlíka o den 
později a v Záhlinicích 30. 9. 2009. 

První podzimní den 23. září jsme si ve školce nazvali 
„Červeným dnem,“ protože jablíčka na stromech už jsou 
červená a červená barva je vlastně prvním symbolem pod-
zimu a prvního podzimního dne. Dvacátého devátého září 
jsme v rámci ekologické výchovy na zahradě MŠ vysadili 
strom. Naše spolupráce s Policí ČR nepolevuje. Sešli jsme 
se s policisty 7. října, abychom se seznámili s jejich prací 
v duchu hesla „Pomáhat a chránit.“

Naše učitelky aktivně sledují nejnovější trendy 
ve výchově dětí, o čemž svědčí i beseda, kterou jsme 

Reklama na PC >>> www.internetjob.cz/kov

absolvovali společně s rodiči s pracovnicí PPP Kroměříž 
20. října. Tématem dne byla problematika a zákonitosti 
vývoje u dětí předškolního věku.

V říjnu ještě připravujeme Drakiádu, která bude 
spojena s plněním úkolů na poli. Oblíbené pouštění draků 
a opékání špekáčků si určitě nenechají ujít ani rodiče. 
Záleží jen na počasí, kdy nám umožní tuto akci uskutečnit. 
S rodiči máme také v říjnu v plánu i podzimní tvoření 
v jednotlivých třídách. Vytvořená díla pak budou zdobit 
i naše třídy ve školce.

Nelze opomenout ani začátek projektu „Zdravý 
úsměv“, který vede preventista p. Forejt a tzv. EKO vy-
cházky, při kterých děti poznávají nejrůznější části města 
Hulína a zabývají se ekologickými aktivitami.
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HISTORIE

Široká kulturní veřejnost našeho regionu, ale ze-
jména Ostravska a Opavska, si letos 10. září připomenula 
100. výročí narození učitele hudby, varhaníka, sbormistra, 
hudebního skladatele, rozhlasového režiséra a dirigenta 
Antonína KAŠPERA.

Do Hulína přišel v roce 1935 z nedaleké Chropyně jako 
varhaník, dirigent chrámového sboru a učitel hudby, který 
vyučoval hru na housle a klavír. Bydlel na náměstí v domě 
s čp. 117, který v té době patřil Karlu Drápalíkovi.

Za první republiky a počátkem Protektorátu v Hulíně 
naši ochotníci tradičně uváděli ročně několik divadelních 
představení, v nichž soutěžily tělovýchovné jednoty Sokol 
a Orel. To platilo až do doby, kdy němečtí okupanti jejich 
činnost zakázali. Navzdory tomuto zákazu se dařilo, samo-
zřejmě v rámci možností, a to pod záštitou firmy Studeník 
a SKRAT v rámci činnosti jejich učňovské besídky či místní-
ho sboru dobrovolných hasičů, v této činnosti pokračovat. 
Pokud šlo o hry se zpěvy a tanci či operety, za dirigentským 
pultem nesměl chybět Antonín Kašper. 

Bylo to právě v této době, kdy si povšimnul kvalitních 
pěveckých talentů našich ochotníků a jejich lásky ke zpěvu. 
Vesměs šlo o členy pěveckého sdružení SMETANA. Právě to 
jej přivedlo k myšlence založit vokální skupinu „Hulínská 

Antonín Kašper by se byl dožil sta let

pětka.“ Její základ tvořili zpěvá-
ci Lubomír Černý, Adolf Fetka, 
Vlastimil Šamánek, Bohumil 
Čumpelík, Jaroslav Stárek a Jan 
Zeithammer, klavírní doprovod 
obstaral Vladimír Omasta. V úzké 
spolupráci s V. Rusínským z roz-
hlasové stanice Moravská Ostrava 
natočili už v roce 1943 první gramofonovou desku českých 
lidových písní. Uvádělo ji celostátní vysílání a sloužila jako 
dobrá propagace našeho města.

Válka skončila a Antonín Kašper odešel do Opavy 
a Ostravy jako šéfdirigent tamní operety. Ostravské divadlo 
Jiřího Myrona bylo poté vždy připraveno srdečně přivítat 
hosty z Hulína, kteří obvykle nechyběli na přátelské be-
sedě po skončení představení. Právě tam se vzpomínalo 
a plánovala se další vzájemná spolupráce, která nakonec 
přetrvala až do šedesátých let minulého století.

Antonín Kašper zemřel 2. dubna 1974 ve věku ne-
dožitých šedesáti pěti let. V jeho šlépějích pak kráčel 
Kašperův syn Ivo s vlastní kapelou produkující už zcela jiný 
druh hudby. Tak, jak už to přináší nová, moderní doba.

Vlastimil Úlehla 

KULTURA Okno do knihovny

ŘÍJEN:
20. 10. - Přivítání prvňáčků v knihovně 
29. 10. od 12.30 hod. do 15 hod. - Halloween 
v knihovně. Vlastní dýně si přineste s sebou!

LISTOPAD:
Úterý 20. 10. v 8.30 hod. - Světýlkový průvod

<  Vernisáž výstavy panenek v Městské knihovně Hulín 
zahájil starosta města Roman Hoza. Poděkoval všem, kteří 
zapůjčili své exponáty.
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KULTURA
12. 11. od 17.30 hod. - Putování po Islandu 
- přednáška M. Stokláska
24. 11. od 17 hod. - Výstava fotografií z mezinárodní expedice 
Egypt. Zahájení výstavy s přednáškou RNDr. Ladislavy Horáčkové, 
Ph.D. - významné hulínské rodačky, dříve Ladislavy Hrubé.

Hodové koláče všem porotcům chutnaly

Svatováclavské hody s vítězem X-factoru Jiřím Zonygou

Soutěž o „Nejlepší hulínské hodové koláč“ byla vy-
hlášena v závěru hodů, v přestávce odpoledního koncer-
tu Hulíňanů. Ač se moderátor pořadu, lidový vypravěč 
František Uher snažil sebevíc, ani jedna z vítězek soutěže 
jeho pozvání na pódium nevyslyšela, neboť v té chvíli 
v Letním kině naše šikovné pekařky nebyly.

Po vernisáži výstavy panenek v lidových krojích, která 
byla – stejně jako soutěž hodových koláčů – v Městské 
knihovně Hulín, se hodnocení v 2. ročníku této soutěže ujali 
hosté. Nejvíce hlasů a tedy i uznání za hodovou dobrotu 
a 1 místo získala Huliňačka 
Ladislava HRADILOVÁ 
Višňovce 1093, Hulín
Hulínské soutěžící připadlo i 2. místo. Stala se jí
Ludmila STRATILOVÁ 
U Stavu 1242, Hulín a 3. místo si přijela do Hulína vybojovat 
svým hodovým koláčem pekařka z Jarohněvic
Iva FORNÁLOVÁ
Všem i my srdečně blahopřejeme.

V minulém čísle Hulíňanu jsme čtenářům slíbili, že na jeho 
stránkách přineseme postupně všechny vítězné recepty. 
Vítězku soutěže Ladislavu Hradilovou se nám prozatím 
nepodařilo zastihnout, a tak tentokrát začneme svůj 
slib plnit receptem Ludmily Stratilové, která si svými 
ořechovými rohlíčky mlsné jazýčky získala a udělili jí  
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Dobrou chuť!

Když se v zákulisí letního kina v neděli podvečer 
rozbrnkával na své kytaře vítěz X-Factoru Jiří Zonyga, 
ke kterému neustále přicházeli jeho fanoušci, aby se s ním 
vyfotografovali, zdálo se, že tento úspěšný „řidič tiráku“ 
opravdu těžký chleba má. Navzdory popularitě, kterou 
mu soutěž přinesla, zůstal svůj a jako člověk se nejspíš ani 
velmi nezměnil. Skromný, ač vděčný za projevy náklonnosti, 
nakonec předstoupil před publikum, aby ze sebe vydal 
to nejlepší. Publikum jásalo a Jirka Zonyga – tak tiše jak 
přišel - se i vytratil. Ve fotoaparátech mnoha Hulíňanů 
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KULTURA

KLENOTNICTVÍ
Jana Hroníková, Poštovní ul. 728 Hulín

nabízí 

SNUBNÍ PRSTENY s 5% slevou a ZLATE ŘETÍZKY
s 10% slevou. Těšíme se na vás.

Kulturní klub Hulín nabízí divadelní předplatné do Domu 
kultury Kroměříž až do prosince 2009. Těšit se můžete 
na tyto tituly:
ŘÍJEN
Pondělí 26. října - Flamenco muzikál uvádí Bratislavské 
hudobné divadlo R. Geri, C. Kubiš, M. & S. Kohútek - DON 
QUIJOTE podľa Sancha
LISTOPAD
Čtvrtek 12. listopadu - Divadelní společnost HÁTA Praha. 
Zbyšek Pantůček - TO BYL TEDA SILVESTR!
PROSINEC
Termín bude upřesněn - Divadlo Bez Zábradlí Praha. Milan 
Kundera - JAKUB A JEHO PÁN
Sobota 17. 10. ve 20.00 hod.  Klub bar 
KLUBOVÝ VEČER - hrají kapely: O ničom, Wražedné 
Emauzy a Day off.
Prezentují začínající, ale i zaběhlé kapely regionu.
Neděle 25. 10. ve 14.30 hod. -  sál Kulturního klubu
TŘI PRASÁTKA A VLK - veselá pohádka s písničkami 
a loutkami. O dvou líných a jednom přičinlivém a velmi 
zdravém prasátku, ve kterém se navíc skrývá „superprase" 
s „nadprasečími"schopnostmi. 
Pondělí 26.10.
Zájezd - VÍDEŇSKÁ MUZEA - zaměřený na návštěvu muzeí, 
která mají v tento den volný vstup nebo snížené vstupné. 

zůstala vzpomínka na jeho první vystoupení 
v Hulíně. Ta, kterou po sobě zanechal na pódiu. 
Říci, že do posledního místa naplněné hlediště 
přihlíželo jeho vystoupení ani nelze, neboť lidé 
všech věkových kategorií seděli roztroušeni všude 
– trávníky kolem pódia nevyjímaje.

Možná si někteří – stejně jako já – přečetli 
rozhovor Lucie Jandové pro Právo, který dělala se 
zpěvačkou Darou Rolins,  která nyní sedí v porotě 
česko-slovenské SuperStar. A musím jí dát za prav-
du, když o soutěžích jako je tato píše: „Celebrity 
dnes přicházejí a odcházejí skoro se stejnou pravidel-
ností jako vlaky. Možná v tom hrají roli soutěže, 
jako je SuperStar. Je dobře, že existují? Ano. 
Lidi tam můžou předvést svůj talent a od toho pak 
odpíchnout další ambice. Vítězství v podobné soutěži je ale 
pro mnohé spíš handicap. Na vítěze hledí celý národ a všichni 
jsou v očekávání, že tu svou kariéru, nejlíp hned zítra, rozjede 
ve velkém stylu. Jen málokdo to ustojí, pochopí, že vítězství je 
opět jen pootevření dveří a to, jestli vstoupí a najde za nimi 
úspěch a štěstí, je jen v jeho rukách.“ Už jen dodám, že Jiří 
Zonyga to ve velkém stylu v Hulíně určitě rozjel. 

Alžběta Škarpichová 

Předplatné do divadla 
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Oblékání do hanáckého kroje předvedla na modelce 
Ireně Janů paní Malošíková.

Diváci se zájmem sledovali akt, který si vyžadoval nejen 
šikovnost, ale i trpělivost.

Největším rituálem bylo vázání šátku. Tajemství „jak“ 
musí paní Malošíková ty mladší ještě přiučit.

Načechrat rukávy a uvázat pentle jí ochotně pomáhala 
knihovnice Jarka Zakravačová. 

Naškrobený límeček se Irence moc líbil. Prý zamaskuje 
nedokonalosti pod bradou...

Hotovo. Ještě kytice pro modelku, aplaus přihlížejících 
a můžeme se jít fotografovat.
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Co je malé, to je milé. Malí Hulíňáčci tancem i zpěvem 
zahájili letošní hody.


